



*La [version française](#) suit*

## **September 2022**

We are presented with a once-in-a-generation opportunity to vote for environmental and human well-being in the upcoming Ottawa municipal election. Let's make the most of it. There are countless opportunities for local engagement and action, and of course voting on October 24.

We are proud to be a part of the People's Official Plan coalition, which is organizing a Mayoral Debate on the Environment next Wednesday, September 28. You can [register](#) to attend in-person or online, to hear from mayoral candidates on their environmental and climate justice perspectives and solutions.

In October, we will release the results of an all-candidates survey that has been issued to all individuals running for Mayor and City Council. As part of our [election campaign](#), these survey results will help give voters a clear picture of candidates' commitments on an array of environmental issues, including energy, climate change adaptation, sustainable transportation, trees and greenspace, waste management, and justice, equity, diversity and inclusion. With these results, we are striving to inform voters on where candidates stand on local environmental issues and how they intersect with the issues of our day.

Join us over these next few pivotal weeks - and beyond - to focus Ottawa's future on being a green, inclusive, and resilient city that fosters well-being for all citizens. Learn more below about ways to get involved - let's do this!

Alice Irene and the Ecology Ottawa team

## **NEWS**

### **Our Municipal Election Campaign**

Municipal policies are the key levers for creating positive change in cities like ours, where there is enormous potential to reduce greenhouse gas emissions and push for a

future where nature is protected, waste is reduced, energy is renewable, and quality of life is improved for everyone. With a new mayor incoming and a significant number of city councillors departing, we have the opportunity to vote with the environment in mind in this pivotal municipal election. Check out our [election campaign](#) and watch for our all-candidates election survey results coming soon. In the meantime, sign our [Defend Our Climate Action Plan petition](#) to call on the new municipal government to fully fund Energy Evolution, Ottawa's community energy transition strategy.

## **Mayoral Debate on the Environment**

What environment and climate justice solutions do aspiring mayoral candidates plan to bring to Ottawa? Hear from candidates at the Centretown Mayoral Eco-Debate on September 28, moderated by Adrian Harewood. In-person and virtual tickets are free, but [registration is required](#). Recordings are also available of the recent Mayoral Eco-Debates in [Barrhaven](#), [Kanata](#), and [Orleans](#), all organized by the People's Official Plan Coalition, of which Ecology Ottawa is a proud member.

## **Climate Strike Together for Climate Justice!**

The climate crisis is upon us, and Canadians need climate action. Join the rally on Friday, September 23 and march on Parliament Hill. [Learn more and sign up](#). See you there!

## **Protect, Plant, and Promote Ottawa's Tree Canopy**

Our Tree Campaign is an inter-generational, community-centred legacy to expand and care for Ottawa's tree canopy. We are giving away more seedlings than ever before this autumn. Read more about our [tree campaign](#) and come say hi at our upcoming [giveaway events](#) across the city. We even have an [epic tree giveaway](#) this Sunday, September 25 at the Experimental Farm, with the most species diversity we have ever had: 10+ native species, including seed- and nut-bearing trees.

## **Canadian Electric School Bus Alliance**

Ecology Ottawa is proud to sit on the Steering Committee of the new Canadian Electric School Bus Alliance (CESBA). Over 2 million children across Canada take school buses to school, and 70% of those buses are diesel-fueled, which causes damage to the environment and human health. Together, we want to change that: we are working towards a future in which all new school buses are electric by 2040. [Read more here](#).

## **Ottawa Climate Equity Initiative**

In case you missed it, we recently worked together with local environmental and social inclusion organizations on the [Ottawa Climate Equity Initiative](#). Together, we worked to foster relationships built on trust, common values, and shared priorities that will lead

to increased collaboration on climate action. Earlier this year, we released an [Ottawa Climate Equity flipbook](#), and we look forward to building on this important work.

## New leadership team

Ecology Ottawa recently welcomed our new Executive Director, Alice Irene Whittaker, and new Chair of the Board of Directors, Katie Gibbs. Read more about [Alice Irene](#) and [Katie](#), as they work with the talented and committed Ecology Ottawa team and Board to advance environmental leadership and progress in Ottawa.



September 23 - [Global Climate Strike](#) - Meet at Confederation Park and march to Parliament Hill

September 24 - [Tree Giveaway at the SMARTNet Sustainability Showcase](#)

September 24 - [Tree Giveaway with Stittsville Farmer's Market](#)

September 24 - [Tree Giveaway with the West Barrhaven Community Association](#)

September 25 - [EPIC Tree Giveaway at the Experimental Farm](#)

September 25 - [Tree Giveaway with Rideau Action Group](#)

September 28 - [Mayoral Debate on the Environment](#) in Centretown

September 29 - [Tree Giveaway with Corkery Community Association](#)

October 1 - [Tree Giveaway with Ottawa Bahá'í Centre](#)

October 24 - [Ottawa Municipal Election](#)

Stay up to date with all of our [events here!](#)

---

**P.S.** We are powered by our volunteers and community supporters. [Volunteer](#) or [donate](#) today to help create a green and resilient Ottawa.

---

## **Septembre 2022**

Nous avons l'occasion, une fois par génération, de voter pour le bien-être environnemental et humain lors des prochaines élections municipales à Ottawa. Profitons-en au maximum. Il existe d'innombrables possibilités d'engagement et d'action au niveau local, et bien sûr de voter le 24 octobre.

Nous sommes fiers de faire partie de la coalition People's Official Plan, qui organise un débat mayoral sur l'environnement le mercredi 28 septembre prochain. Vous pouvez [vous inscrire](#) pour y assister en personne ou en ligne, afin d'entendre les candidats à la mairie exposer leurs perspectives et solutions en matière d'environnement et de justice climatique.

En octobre, nous publierons les résultats d'une enquête menée auprès de tous les candidats à la mairie et au conseil municipal. Dans le cadre de [notre campagne électorale](#) (en anglais), les résultats de cette enquête permettront aux électeurs de se faire une idée précise des engagements des candidats sur toute une série de questions environnementales, notamment l'énergie, l'adaptation au changement climatique, le transport durable, les arbres et les espaces verts, la gestion des déchets, ainsi que la justice, l'équité, la diversité et l'inclusion. Grâce à ces résultats, nous nous efforçons d'informer les électeurs sur la position des candidats sur les questions environnementales locales et sur la manière dont elles s'entrecroisent avec les questions d'actualité.

Joignez-vous à nous au cours de ces prochaines semaines cruciales - et au-delà - pour orienter l'avenir d'Ottawa vers une ville verte, inclusive et résiliente qui favorise le bien-être de tous les citoyens. Apprenez-en plus ci-dessous sur les façons de vous impliquer - allons-y !

Alice Irene et l'équipe d'Écologie Ottawa

## **NOUVELLES**

### **Notre campagne pour les élections municipales**

Les politiques municipales sont les leviers clés pour créer des changements positifs dans des villes comme la nôtre, où il y a un énorme potentiel pour réduire les émissions de gaz à effet de serre et pour promouvoir un avenir où la nature est protégée, les déchets sont réduits, l'énergie est renouvelable et la qualité de vie est améliorée pour tous. Avec l'arrivée d'un nouveau maire et le départ d'un nombre

important de conseillers municipaux, nous avons l'occasion de voter en tenant compte de l'environnement lors de cette élection municipale décisive. Consultez [notre campagne électorale](#) et surveillez les résultats de notre enquête sur l'élection de tous les candidats qui seront bientôt disponibles. En attendant, signez notre pétition [Défendons notre plan d'action climatique](#) pour demander au nouveau gouvernement municipal de financer entièrement Évolution énergétique, la stratégie de transition énergétique communautaire d'Ottawa.

## **Débat mayoral sur l'environnement**

Quelles solutions en matière d'environnement et de justice climatique les aspirants à la mairie prévoient-ils d'apporter à Ottawa ? Écoutez les candidats lors de l'éco-débat mayoral du Centre-ville le 28 septembre, animé par Adrian Harewood. Les billets en personne et virtuels sont gratuits, [mais l'inscription est obligatoire](#). Des enregistrements sont également disponibles pour les récents débats mayoraux à [Barrhaven](#), [Kanata](#) et [Orléans](#), tous organisés par la coalition People's Official Plan, dont Écologie Ottawa est un fier membre.

## **Faisons une grève du climat ensemble pour la justice climatique !**

La crise climatique est arrivée, et les Canadiens ont besoin d'action climatique. Joignez-vous au rassemblement du vendredi 23 septembre et à la marche sur la colline du Parlement. [Apprenez-en plus et inscrivez-vous](#). Au plaisir de vous y voir !

## **Protéger, planter et promouvoir le couvert forestier d'Ottawa**

Notre [campagne de plantation d'arbres](#) est un héritage intergénérationnel et communautaire visant à étendre et à entretenir le couvert forestier d'Ottawa. Cet automne, nous distribuons plus de jeunes arbres que jamais auparavant. Apprenez-en davantage sur notre campagne de plantation d'arbres et venez nous saluer lors de nos prochains événements de distribution d'arbres dans la ville. Nous organisons même un don d'arbres spectaculaire ce dimanche 25 septembre à la Ferme expérimentale, avec la plus grande diversité d'espèces que nous ayons jamais eue : Plus de 10 espèces indigènes, dont des arbres porteurs de graines et de noix.

## **Alliance canadienne pour l'électrification des autobus scolaires**

Écologie Ottawa est fier de siéger au comité directeur de la nouvelle Alliance canadienne pour l'électrification des autobus scolaires (CESBA). Plus de 2 millions d'enfants au Canada prennent des autobus scolaires pour aller à l'école, et 70 % de ces autobus sont alimentés au diesel, ce qui cause des dommages à l'environnement et à la santé humaine. Ensemble, nous voulons changer cela : nous travaillons à un avenir où tous les nouveaux autobus scolaires seront électriques d'ici 2040. Pour en savoir plus, [cliquez ici](#).

## **Initiative d'équité climatique d'Ottawa**

Au cas où vous l'auriez manqué, nous avons récemment collaboré avec des organisations locales de protection de l'environnement et d'inclusion sociale dans le cadre de [l'Initiative d'équité climatique d'Ottawa](#). Ensemble, nous avons travaillé à favoriser des relations fondées sur la confiance, des valeurs communes et des priorités partagées qui mèneront à une collaboration accrue en matière d'action climatique. Plus tôt cette année, nous avons publié un livret interactif sur l'équité climatique à Ottawa, et nous sommes impatients de poursuivre ce travail important.

## **Nouvelle équipe de direction**

Écologie Ottawa a récemment accueilli sa nouvelle directrice générale, Alice Irene Whittaker, et sa nouvelle présidente du conseil d'administration, Katie Gibbs. Apprenez-en davantage sur [Alice Irene](#) et [Katie](#), qui travailleront avec l'équipe et le conseil d'administration talentueux et engagés d'Écologie Ottawa pour faire progresser le leadership et les progrès en matière d'environnement à Ottawa.

## **ÉVÉNEMENTS**

Le 23 septembre - [Grève mondiale du climat](#) - Rendez-vous au parc de la Confédération et marchez jusqu'à la colline du Parlement.

Le 24 septembre - [Don d'arbres à l'exposition sur la durabilité de SMARTNet](#)

Le 24 septembre - [Don d'arbres au marché des fermiers de Stittsville](#)

Le 24 septembre - [Don d'arbres avec l'Association communautaire de Barrhaven Ouest](#)

Le 25 septembre - [Don d'arbres spectaculaire à la Ferme expérimentale](#)

Le 25 septembre - [Don d'arbres avec le Rideau Action Group](#)

Le 28 septembre - [Débat mayoral sur l'environnement à Centretown](#)

Le 29 septembre - [Don d'arbres avec l'Association communautaire Corkery](#)

Le 1er octobre - [Don d'arbres avec le Centre bahá'í d'Ottawa](#)

24 octobre - [Élection municipale à Ottawa](#)

Tenez-vous au courant de tous [nos événements ici !](#)

---

**P.S.** Nous sommes alimentés par nos bénévoles et nos partisans communautaires.  
Faites du bénévolat ou faites un don aujourd'hui pour aider à créer une Ottawa verte et résiliente.

---

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa  
123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada  
This email was sent to [susan.hickman@ecologyottawa.ca](mailto:susan.hickman@ecologyottawa.ca).  
You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.  
To stop receiving emails, [click here](#).